
Weer onrust en gedoe of de gemeente Renkum 

wel of niet zelfstandig kan blijven 

 

Door de jaren heen wordt regelmatig de discussie over de zelfstandigheid van de ge-

meente Renkum opgevoerd. Ooit werd serieus geopperd om de gemeente op te delen: 

Renkum-Heelsum naar Wageningen, de rest naar Arnhem met als scheidslijn de N225 

bij Kievitsdel. Ook werd gesproken om  alles te laten aansluiten bij Arnhem. Maar uit-

eindelijk dwarrelde het stof telkens weer neer en bleef alles gelukkig bij het oude. 

Inmiddels weten we, dat schaalvergroting niet automatisch betekent, dat daardoor 

alles beter wordt. Ziet de provincie Gelderland graag, dat er grotere gemeenten ont-

staan, omdat die in haar ogen per definitie slagvaardiger kunnen werken, veel inwo-

ners hechten echter aan een overzichtelijke gemeente met een gemeentehuis, ambte-

naren en volksvertegenwoordigers die binnen handbereik te vinden zijn. 

Anno 2022 laait de discussie weer op. Het gemeentebestuur wil scenario’s onder-

zoeken waar 70.000 euro mee is gemoeid om te zien of onze mooie gemeente op 

termijn wel zelfstandig kan blijven.  

Het uitgangspunt zou moeten zijn (en dat staat ook in het Collegeprogramma), dat we 

een zelfstandige gemeente willen blijven. Dan is het toch logisch, dat de eerste vraag 

die je stelt moet zijn: Wat is ervoor nodig om zelfstandig te kunnen blijven?  

In de startnotitie, een voorstel t.b.v. de gemeenteraad staat, letterlijk: Met het maken 

van een keuze voor een toekomstscenario wordt overigens eigenlijk bedoeld dat de 

raad richting wil geven aan de ontwikkeling van het gemeentelijke bestuur en de 

gemeentelijke organisatie op de langere termijn. Tegelijkertijd wordt letterlijk gezegd: 

Hoewel de uitkomsten van het traject ongetwijfeld juridische consequenties zullen 

hebben, heeft het vaststellen van deze startnotitie dat niet. 

Het is merkwaardig, dat er enerzijds gesproken wordt over het geven van een richting 

en anderzijds nu al over juridisch consequenties wanneer die bepaald is.  

Al met al bekruipt me een dubbel gevoel. In feite wordt er al voorgesorteerd en tegelij-

kertijd lijkt het me uiteindelijk allemaal wel mee te vallen. Het geeft wel weer gedoe. 

Mijn voorstel zou zijn om als vertrekpunt de zelfstandigheid van de gemeente Ren-
kum te blijven nemen en antwoorden te geven op de vraag wat daarvoor nodig is en 
tegen welke prijs. Eerst dit en dan zien we wel verder. Er zijn qua inwonersaantallen 
kleinere gemeenten dan Renkum, zoals Scherpenzeel en Rozendaal of  even grote ge-
meenten zoals Wageningen, die allen bewust zelfstandig willen blijven. Dat moet de 
gemeente Renkum in de huidige samenstelling van woonkernen, die in 2023 haar 
honderdjarig bestaan viert, zeker lukken.                                                  
                                                                          
 John Bartels, Renkum 14 oktober 2022 


